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[Fjerde næstformand] 

Medlemmer af folketinget Ritt Bjerregaard 
(S), J. K. Hansen (S), Jytte Hilden (S), Erling 
Jensen (S), Ivar Nørgaard (S), Erling Olsen 
(S), Tastesen (S) og Taanquist (S) har med- 
delt mig, at de ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om etable- 
ring af et hybridnet. 

(Beslutningsforslag nr. B 2). 

Medlemmer af folketinget Rahbæk Møller 
(SF), Agerschou (SF), Tommy Dinesen (SF), 
Alice Faber (SF), Birthe Hansen (SF), Leif 
Hermann (SF), Jes Lunde (SF) og Ebba 
Strange (SF) har meddelt mig, at de ønsker 
skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om en kom- 
munal iværksætterpolitik. 

(Beslutningsforslag nr. B 3). 

Medlemmer af folketinget Agerschou (SF), 
Tommy Dinesen (SF), Birthe Hansen (SF) og 
Ebba Strange (SF) har meddelt mig, at de 
ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om bevarelse 
af Diakonissestiftelsens hospital som et aktivt 
og funktionsdygtigt alment hospital. 

(Beslutningsforslag nr. B 4). 

Medlemmer af folketinget Gade (SF), Lilli 
Gyldenkilde (SF), Inger Harms (SF), Ole 
Henriksen (SF), Gert Petersen (SF), Rahbæk 
Møller (SF), Ebba Strange (SF) og Ingerlise 
Koefoed (SF) har meddelt mig, at de ønsker 
skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om iværk- 
sættelse af  en oplysningskampagne om infor- 
mationsteknologi. 

(Beslutningsforslag nr. B 5). 

Medlemmer af folketinget Erik B. Smith 
(S), Hanne Andersen (S), Mette Groes (S), 
Qvist Jørgensen (S), Torben Lund (S), Lyk- 
ketoft (S), Henning Rasmussen (S) og Taan- 
quist (S) har meddelt mig, at de ønsker til 
socialministeren at stille følgende: 

Forespørgsel. 
»Hvilke oplysninger kan socialministeren 

give vedrørende sagsbehandlingen og de ud- 
målte erstatninger i arbejdsskadesager i sik- 
ringsstyrelsen og den sociale ankestyrelse?« 

(Forespørgsel nr. F 1). 

Medlemmer af folketinget Anker Jørgen- 
sen (S), Svend Auken (S), Ritt Bjerregaard 
(S), Lasse Budtz (S) og Heinesen (S) har 
meddelt mig, at de ønsker til udenrigsmini- 
steren at stille følgende: 

Forespørgsel. 
»Hvilke oplysninger kan udenrigsministe- 

ren give om den udenrigs- og sikkerhedspoli- 
tiske situation?« 

(Forespørgsel nr. F 2). 

Medlemmer af folketinget Svend Auken 
(S), Jytte Andersen (S), Bakholt (S), Søren B. 
Jørgensen (S) og Kaj Poulsen (S) har med- 
delt mig, at de ønsker til arbejdsministeren at 
stille følgende: 

Forespørgsel. 
»Hvilke oplysninger kan der gives om ud- 

viklingen i arbejdsløsheden i 1984 og de føl- 
gende år, og hvorledes vurderer regeringen i 
forbindelse med de påtænkte foranstaltninger 
behovet for en nedsættelse af arbejdstiden?« 

(Forespørgsel nr. F 3). 

Medlem af folketinget Maisted (FD) har 
meddelt mig, at han ønsker til forsvarsmini- 
steren at stille følgende: 

Forespørgsel. 
»Får den aftale, der er indgået imellem et 

flertal af folketingets partier om forsvarets 
ordning i perioden 1985-87, konsekvenser 
for medlemskabet, dets forpligtelser samt 
kommandoforholdene i NATO i tilfælde af 
en krig, hvor NATO-landene bliver indblan- 
det?« 

(Forespørgsel nr. F 4). 

Medlemmer af folketinget Gert Petersen 
(SF) og Albrechtsen (VS) har meddelt mig, at 
de ønsker til udenrigsministeren at stille føl- 
gende: 

Forespørgsel. 
»Hvilke oplysninger kan regeringen give 

om dansk atomvåbenpolitik set i relation til 
samarbejdet i enhedskommandoen (Baltap) 
og i relation til de indgåede forstærkningsaf- 
taler, herunder de parlamentariske procedu- 
rer for tilkaldelse af såvel forstærkninger 
som atomvåben?« 

(Forespørgsel nr. F 5). 
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Skriftlig fremsættelse aff orslag: 

Boligministeren (Bollmann): 
Hermed tillader jeg mig for folketinget at 

fremsætte: 
Forslag til lov om tvungen administration af  

udlejningsejendomme. 
(Lovforslag nr. L 4). 
På baggrund af de erfaringer, der er ind- 

høstet, siden den første lov om tvungen ad- 
ministration af udlejningsejendomme trådte i 
kraft den 1. januar 1981, er der udarbejdet et 
forslag til en ny lov. 

Jeg kan nævne, at lovforslaget bl.a. inde- 
bærer mindre ændringer i tvangsadministra- 
tors kompetence, ligesom konsekvenserne af 
byfornyelsesloven er blevet indarbejdet. En- 
delig søges loven forenklet ved, at bestem- 
melser, der er ens for regulerede og uregule- 
rede områder, samles under ét. 

Jeg skal i øvrigt henvise til lovforslaget og 
dets bemærkninger. 

Industriministeren (Stetter): 
Herved tillader jeg mig for det høje ting at 

fremsætte: 
Forslag til lov om ændring af  lov om tilsyn 

med monopoler. og konkurrencebegrænsninger. 
(Lovforslag nr. L 5). 
Lovforslaget er en genfremsættelse i uæn- 

dret form af det den 20. april 1983 fremsatte 
lovforslag nr. L 186. 

Udarbejdelse og offentliggørelse af under- 
søgelser og redegørelser i medfør af mono- 
polloven er hidtil varetaget af monopoltilsy- 
nets direktorat som en direktoratsopgave og 
uden forelæggelse for monopolrådet. Lovfor- 
slaget medfører, at afgørelse om, hvorledes 
offentliggørelse kan finde sted, fremover ale- 
ne kan træffes af rådet. Hvilken arbejdsde- 
ling der i øvrigt skal være mellem råd 'og di- 
rektorat i forbindelse med undersøgelses- 
virksomheden, må bero på rådets afgørelse. 

Ændringen vil medføre, at de spørgsmål, 
som industriministeren hidtil har behandlet 
som rekursinstans, ikke længere skal kunne 
behandles af ministeren, men spørgsmålene 
skal kunne indbringes for monopolankenæv- 
net. 

Forslaget skal i øvrigt ses i sammenhæng 
med, at disse undersøgelser er et naturligt og 
integreret led i monopoltilsynets virksomhed, 

hvorfor jeg har fundet det rimeligt og hen- 
sigtsmæssigt, at ansvaret på dette som på an- 
dre områder inden for monopolloven bør 
påhvile monopoltilsynet som sådant. 

Hermed anbefaler jeg lovforslaget til tin- 
gets hurtige og velvillige behandling. 

Industriministeren (Stetter): 
Hermed har jeg den ære for det høje ting 

at genfremsætte: 
Forslag til lov om egnsudvikling. 
(Lovforslag nr. L 6). 
Forslaget er identisk med det forslag, jeg 

fremsatte for det høje ting den 25. maj 1984. 
Forudsætningerne for forslaget er i det hele 
uændrede, hvorfor jeg tillader mig at henvise 
til de bemærkninger, jeg knyttede til frem- 
sættelsen i maj måned, og som er aftrykt i 
Folketingstidende af 25. maj i år, sp. 7061- 
62. 

Hermed anbefaler jeg lovforslaget til tin- 
gets hurtige og velvillige behandling. 

Industriministeren (Stetter): 
Hermed har jeg den ære for det høje ting 

at fremsætte: . 
Forslag til lov om statsligt indskud i Finan- 

sieringsinstituttet for Industri og Håndværk 
A/S med henblik på udlån til håndværk og 
mindre industri. 

(Lovforslag nr. L 7). 
Forslaget er identisk med det forslag, jeg 

fremsatte for det høje ting den 25. maj 1984. 
Forudsætningerne for forslaget er i det hele 
uændrede, hvorfor jeg tillader mig at henvise 
til de bemærkninger, jeg knyttede til frem- 
sættelsen i maj måned, og som er aftrykt i 
Folketingstidende af 25. maj i år, sp. 7062- 
65. 

Hermed anbefaler jeg lovforslaget til tin- 
gets hurtige og velvillige behandling. 

Indenrigsministeren (Britta Schall Holberg): 
Jeg skal herved tillade mig for det høje 

folketing at fremsætte: 
Forslag til lov om indfødsrets meddelelse. 
(Lovforslag nr. L 8). 
Forslaget, der omfatter i alt 511 personer, 

er udarbejdet efter de samme retningslinjer, 
som blev fulgt ved gennemførelsen af de 3 
indfødsretslove i folketingsåret 1983-84. 


